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Osiedle Ołtaszyn 
Jednostka Pomocnicza 

Miasta Wrocławia 
 

PROTOKÓŁ Z XXIV SESJI RADY OSIEDLA OŁTASZYN 

z dnia 07 września 2023 r. 

1. Otwarcie sesji.  

2. Sporządzenie listy obecności -załącznik nr 1 do protokołu. 

Wymagane kworum-8 radnych. 

Obecnych: 11 radnych. Radna Patrycja Ciupa uczestniczyła w sesji do pkt 
6a/włącznie/ porządku obrad. 

Nieobecni: Krzysztof Greń, Katarzyna Hałaczkiewicz, Michał Tokarski, Jakub 
Zychowicz. 

3. Zatwierdzenie porządku sesji lub zgłoszenie wniosków o jego zmianę i 

przeprowadzenie głosowania. 

Wniosków nie zgłoszono.  Głosowanie: przyjęto jednogłośnie. 

4. Zaprzysiężenie nowej radnej : Alicji Urban. 

Uczestnicząca w sesji p. Alicja Urban złożyła ślubowanie i objęła mandat radnej Osiedla 

Ołtaszyn 

5. Procedowanie uchwał. 

a Nr. XXIV/102/23 w sprawie wniosku o stwierdzenie wygaśnięcia mandatu 
radnego Rady Osiedla Ołtaszyn – Michała Tokarskiego. 

Głosowanie: przyjęto jednogłośnie. 

Z powodu nieobecności radnego Rady Osiedla Ołtaszyn na sesjach Rady przez okres 
dłuższy niż 6 miesięcy, Rada wniosła o podjęcie przez Radę Miejską Wrocławia 
uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Michała Tokarskiego.  

b. Nr. XXIV/103/23 w sprawie zmiany składu Komisji ds. kultury i sportu. 

Głosowanie – przyjęto jednogłośnie. 

Skład Komisji został poszerzony o radne Alicję Urban i Jadwigę Zawiślak. 
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c. Nr. XXIV/104/23 w sprawie oferty na realizację zad. społecznego pn. 
Fundusz Czasu Wolnego. 

W związku z informacją WCRS na temat możliwości pozyskania środków z Funduszu 
Czasu Wolnego na wykonanie dodatkowych zadań społecznych -- Rada Osiedla 
przygotowała ofertę na realizację:  

- dnia sportów amerykańskich, 

-  wycieczki rowerowej wraz z ogniskiem.  

Jednocześnie Rada wnioskowała o przeznaczenie na powyższy cel środków w łącznej 
kwocie 5000,00 zł. Realizacja zadania nastąpi w październiku br. 

d. Nr. XXIV/105/23 w sprawie zmian w planie finansowym Osiedla Ołtaszyn na 
2023r. 

Głosowanie: Przyjęto jednogłośnie. 

Do planu finansowego Osiedla na 2023r. zostały wprowadzone zmiany mające na celu 
optymalne wykorzystanie posiadanych środków finansowych. Z pozycji koszty 
administracyjne przeniesiono na inne konta środki w kwocie 2340,00 z 
przeznaczeniem na: 

 wykonanie serwisu klimatyzacji, ekspresu do kawy i urządzenia 
wielofunkcyjnego,  

-zakupu routera, oraz leżaków i mikrofonów z przeznaczeniem na pikniki  

Drobne zmiany przeprowadzono również w pozycji. „klub seniora”. 

e. Nr. XXIV/106/23 w sprawie diet radnych na miesiące: wrzesień, październik i 
listopad 2023r. 

Głosowanie: przyjęto jednogłośnie. 

Diety w kwocie 150, 0 zł miesięcznie zostały przyznane 6 radnym. Diety stanowią 
zwrot kosztów i wydatków poniesionych w związku ze sprawowaniem funkcji 
społecznej. 

Na koncie, z którego wypłacane są diety pozostaną, po uwzględnieniu dyspozycji 
zawartej w ww. uchwale - niewykorzystane środki w wysokości ca. 2000,00 zł. 
Decyzję o sposobie ich wydatkowania podejmą radni na sesji w październiku. 

f. Nr. XXIV/107/23 w sprawie uzupełnienia zieleni na osiedlu Ołtaszyn. 

Głosowanie: przyjęto jednogłośnie. 
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Uchwała kierowana jest do ZZM. Zawiera wniosek o uzupełnienie zieleni na osiedlu 
przez nasadzenie przede wszystkim krzewów wzdłuż ciągów ulic i na terenach 
zielonych. 

6.  Sprawy bieżące: 

a. Projekt budżetu na 2024r. - referowała Przewodnicząca Zarządu. 

Plan finansowy Osiedla na 2024r, analogicznie jak w br. kształtuje się na poziomie 
42460,00 zł, co stanowi zwiększenie w stosunku do lat wcześniejszych. Nie 
przekłada się to jednak w praktyce na szersze możliwości wydatkowania, przede 
wszystkim z uwagi galopującą inflację oraz stosowną przez Miasto praktykę 
znacznego ograniczania dofinansowań do zadań społecznych. Skutkiem 
powyższego realizacja zadań, takich jak Klub Seniora, Piknik, Mikołajki czy Wigilia w 
znacznej części opłacana jest z budżetu podstawowego, o którym mowa jw. 

 Zgodnie z założeniami, budżetu na 2024r. zabezpieczono w nim środki na: 

- Piknik- 11100,00  

- Imprezy okolicznościowe / Wigilie, Mikołajki itp./ - 5700,00 zł 

- Klub Seniora – 5200,00 zł 

- Zakupy książek i pomocy dydaktycznych dla biblioteki, przedszkola i szkoły – 
4000,00 zł 

Z pozostałych środków sfinansowane zostaną diety, koszty administracyjne w tym 
zakupy niezbędnego sprzętu, materiałów, opłaty za telefon, środki spożywcze/ 
woda, herbata, kawa/, promocja osiedla/ plakaty/itp.  

Projekt budżetu został przyjęty uchwałą Zarządu. W styczniu 2024r , zgodnie z 
procedurami, decyzję sprawie jego zatwierdzenia podejmie Rada Osiedla. 

b. Odpowiedź ZDiUM na uchwałę RO w sprawie remontów kapitalnych dróg na 
osiedlu. 

Uchwała Rady osiedla zawierała wniosek o wykonanie remontów kapitalnych ulic 
na Ołtaszynie, przez które ubiegłych latach prowadzony był ruch zastępczy związany 
z realizacją robót drogowych na ul. Kutrzeby, Strachowskiego, Marii Witek, oraz 
inwestycji mieszkaniowych przy ul. Ułańskiej i Obrońców Poczty Gdańskiej. 

W odpowiedzi ZDiUM poinformował, że „ …w ramach przyznawanych budżecie 
Gminy  środków na utrzymanie dróg nie ma możliwości wykonania remontów 
kapitalnych ulic wskazanych w uchwale W miarę dostępnych środków 
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kontynuowane będą lokalne naprawy nawierzchni dla zapewnienia przejezdności i 
bezpieczeństwa ruchu”. 

Ustalenia. Zarząd przygotuje pismo w sprawie jw. Należy wskazać na fakt 
niewypełnienia przez jednostki miejskie, obowiązku wyegzekwowania od 
wykonawców robót, napraw zniszczonych dróg i przywrócenia ich do stanu 
poprzedniego. 

c. Montaż słupków w łączniku ul. Koszyckiej- Agrestowej. 

Zgodnie z informacją uzyskaną z ZZM słupki winny zostać zamontowane do 
31.08.br.  

Ustalenia: Komisja ds. infrastruktury i budownictwa dokona sprawdzenia w terenie. 

d. Wycinka drzew na ul.  Agrestowej, Włada i Piechoty. 

Fakt wycinek z uwagi na stan fitosanitarny drzew i zagrożenie dla bezpieczeństwa 
mieszkańców - nie budzi zastrzeżeń Rady. Informacja o usunięcia drzewa na ul. 
Włada z terminem realizacji do 13.10.2023 została upubliczniona na fb i stronie 
osiedla. 

Ustalenia: Zarząd upubliczni informacje o pozostałych wycinkach. 

e. Informacja o wydaniu decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach dla 
przedsięwzięcia pn. „Zespół zabudowy mieszkaniowej wielorodzinnej z garażami 
podziemnego przy ul. Orawskiej.” 

Do informacji publicznej, poprzez zamieszczenie w Biuletynie Informacji Publicznej- 
została podana wiadomość o wydaniu w dniu 24.08.2023r przez Prezydenta Miasta 
decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach dla przedsięwzięcia pn. „Zespół 
zabudowy mieszkaniowej wielorodzinnej wraz z garażami podziemnymi przy ul. 
Orawskiej we Wrocławiu, zlokalizowany na działkach 4/4, 4/5,4/6 AM4 obręb 
Ołtaszyn.” 

Powyższa informacja została również wywieszona w gablocie Rady Osiedla. 

f.  sprawie: zatrzymywania się wszystkich pociągów pasażerskich PKP Polskie Linie 
Kolejowe S.A na stacjach Wojszyce i Partynice (linia 258) 

Odpowiadając na wniosek zawarty w uchwałach wrocławskich osiedli, w tym 
Ołtaszyna - Departament Infrastruktury i Transportu UM poinformował, że ww. 
postulat został w czerwcu br. przedłożony organizatorowi przewozów kolejowych 
na linii 258 tj Urządowi Marszałkowskiemu. UM negatywnie odniósł się do sprawy. 
Wskazał przy tym na małą przepustowość jednotorowej trakcji, niski potencjał 
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przystanków/ liczba mieszkańców/ i brak w ich pobliżu infrastruktury/ parkingi, 
chodniki/, oraz nieopłacalność wdrożenia proponowanego rozwiązania. 
Oczekiwania społeczna mogą być uwzględnione dopiero po rozbudowie odcinka 
Kobierzyce – Wrocław do dwóch torów. 

7. Wnioski i skargi mieszkańców. 

a. Lustro na skrzyżowaniu ul. Koralowej ze Kurpiów – wniosek o montaż. 

Radni uznali wniosek w sprawie montażu lustra na skrzyżowaniu ul. Koralowej i 

Kurpiów za uzasadniony. 

Ustalenia: Zarząd wystąpi do ZDiUM w sprawie jw. 

b. Funkcjonowanie autobusu 113 - referował radny Rafał Skuła. 

b. 1 Zarząd Osiedla od kilku miesięcy prowadzi rozmowy z MPK w sprawie 
funkcjonowania komunikacji na Ołtaszynie. Ponadto z ramienia Rady Miejskich 
temat pilotuje p. Edyta Skuła. W takcie rozmów padła propozycja podzielenia trasy 
autobusu 113 na dwie części:  

a) Dworzec Główny- Grota Roweckiego - Kurpiów do Pszczelarskiej i powrót do 
Dworca   Głównego  

b) Pętla Krzyki - Zwycięska - Parafialna - Kurpiów i powrót do pętli Krzyki.  

Obecnie mamy zbyt długi czas oczekiwania na autobusy, które według obserwacji 
spowodowane są zwiększonym natężeniem ruchu w godzinach szczytu na ulicy 
Grota Roweckiego i Zwycięskiej. Sytuacja ta powoduje, że autobus jadący od pętli 
Krzyki do Dworca Głównego (i odwrotnie) musi przedostać się przez te dwie 
zakorkowane ulice, przez co opóźnienia te kumulują się na całej trasie. Utrudnia 
to codzienne podróże do pracy czy szkoły, ale także wpływa negatywnie na jakość 
życia i mobilność mieszkańców, dlatego warto zwrócić na to szczególną uwagę i 
podjąć działania mające na celu poprawę punktualności komunikacji, której 
rozwiązania z lat 80’ ub. w. w obecnej rzeczywistości nie sprawdzają się. 
Analizowane są również możliwości przedłużenia trasy autobusu szkolnego 
jadącego obecnie do placówki przy ul. Asfaltowej – na Ołtaszyn. Zarząd 
wnioskował ponadto o montaż na niektórych przystankach podświetlonych tablic 
informacyjnych z godzinami kursowania autobusów. 

b2. Nawiązując do tematyki drogowej radny Henryk Surma wskazał na wadliwe 

rozwiązania dotyczące ścieżki rowerowej w obrębie skrzyżowania ul. Borowskiej z 
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ul. Kukuczki, co stanowi zagrożenie dla bezpieczeństwa uczestników ruchu 

drogowego.  

Ustalenia. Komisja ds. infrastruktury i budownictwa rozezna sprawę i przedłoży na 

następną sesję propozycje rozwiązań. 

c. Realizacja progów na ul. Ułańskiej na odcinku od Kutrzeby do M. Wittek – 

wniosek o podanie terminu wykonania. 

Wg. stanu aktualnego została opracowana i uzgodniona z Osiedlem dokumentacja 

na wykonanie 2 progów na przedmiotowym odcinku ul. Ułańskiej Jednocześnie 

ZDiUM poinformował RO, że "…że względu na ograniczony budżet oraz konieczność 

podejmowania podobnych działań na terenie całego miasta Wrocławia, tut. Zarząd 

nie jest w stanie określić terminu ich wykonania do czasu zapewnienia środków 

finansowych". 

Ustalenia: Zarząd podejmie interwencję w sprawie. 

d. Kontrole drogowe na skrzyżowaniu ul. Grota Roweckiego i Kryształowej – 

informacja mieszkanki. 

Temat nie jest Radzie znany. 

Ustalenia: Zarząd wystąpi do Policji o udzielenie informacji na temat 

przeprowadzanych na przedmiotowym skrzyżowaniu kontroli.  

e. Termin realizacji progów na ul. Pszczelarskiej- wniosek o podanie terminu 

realizacji. 

Rada nie dysponuje informacjami na temat jw. W sprawie nie tylko organizacji ruchu 

na ul. Pszczelarskiej, ale również innych zadań Zarząd skierował w dniu 23.06 do 

WIM UM i ZDiUM pismo z wnioskiem o określenie statusu spraw. Do dnia 

dzisiejszego nie otrzymaliśmy na nie odpowiedzi. 

Ustalenia. Zarząd podejmie interwencję w sprawie. 

8. Zapytania radnych i wolne wnioski. 
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a. Radny Zbigniew Szpiczakowski omówił sprawy: 

- czerwone pojemniki na elektrośmieci – projekt przypuszczalnie nie zostanie 

wdrożony. Ekosystem rozważa przywrócenia funkcjonowania mobilnych 

samochodów tzw. Szopów, odbierających nie podlegające zbiórce odpadów.  

- wymiana 10 latarni przy ul Strączkowej na inne, wpisujące się w historyczny klimat 

Osiedla na Błoniu – latarnie pozostają w zarządzie Tauronu, który nie jest 

zainteresowany zmianami.  

b. Radna Jadwiga Zawiślak poinformowała, że na ul. Abrahama na trawniku zalegają 

gałęzie drzewa. 

Ustalenia. Powiadomić Ekosystem. 

c. Zarząd wystąpi do ZDiUM o udostępnienie dokumentacji na wykonanie progów 

zwalniających na ul. Grota Roweckiego.

9. Wnioski dotyczące protokołu z XXIII sesji i jego przyjęcia. 

Wniosków nie zgłoszono 

Głosowanie: przyjęto jednogłośnie  

9. Zamknięcie obrad. 

Przewodnicząca Rady Osiedla Krystyna Sawińska dokonała zamknięcia obrad. 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

Przewodniczyła                                                                       Protokołował 

Przewodnicząca Rady Osiedla                                                    Sekretarz Osiedla 

 

       Krystyna Sawińska                                                                       Rafał Skuła 


